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Sinteza articolului 

- Peste 300 de elevi 
au participat la 
Concursul „Student 
pentru o zi”, la 
Universitatea 
„Ștefan cel Mare” 
Suceava. Câștigătorii 
ediției 2024 

suceava-smartpress.ro 
23.04.24 

- Sâmbătă, 20 aprilie a.c., Universitatea „Ștefan cel Mare” din Suceava 
(USV) a organizat, în parteneriat cu Inspectoratul Școlar Județean 
Suceava, cea de-a XIII-a ediție a Concursului interjudețean pentru 
liceeni „Student pentru o zi”.  Această etapă, destinată claselor a XII-a, a 
reunit peste 300 de elevi, însoțiți de 105 profesori coordonatori, din licee 
și colegii din județele Vaslui, Botoșani, Neamț și Suceava, oferind elevilor 
oportunitatea de a trăi o experiență inedită, într-un context competitiv, 
în campusul USV. 
Ediția din acest an s-a desfășurat sub forma unui concurs individual, la 
disciplinele Alimentație publică, Biologie, Comunicare și relații publice, 
Controlul și expertiza produselor alimentare, Economie, Educație fizică 
și sportivă, Geografie, Informatică, Ingineria produselor alimentare, 
Istorie, Kinetoterapie și motricitate specială, Limba și literatura franceză, 
Limba și literatura italiană, Măsurări tehnice, Pedagogie, Psihologie, 
Sisteme electrice și energetice. 
Pe parcursul zilei, elevii au avut șansa de a trăi experiența de student la 
USV, intrând în sălile de curs, vizitând laboratoarele moderne, dotate cu 
echipamente performante, precum și baza sportivă disponibilă în 
campusul USV. De asemenea, elevii și profesorii au servit masa la 
Restaurantul USV, au discutat cu viitorii lor profesori și cu actualii 
studenți. De prezentarea activităților artistice în care sunt implicați 
studenții USV si de care se bucură aceștia s-a ocupat Casa de Cultură a 
Studenților, care a oferit oaspeților, pe parcursul zilei, două programe 
artistice: un spectacol de teatru pus în scenă de studenții trupei 
Fabulinus USV și un concert de muzică folk. 
Profesorii coordonatori au participat la workshopul „Tradiție și 
modernitate în educație”, organizat de Centrul de Consiliere şi Orientare 
în Carieră al USV. Cuvântul de bun-venit a fost adresat de domnul prof. 
univ. dr. Mihai Dimian, rectorul USV, iar de organizarea evenimentului 
s-a ocupat domnul prof. univ. dr. Ștefan Purici, prorector cu imaginea 
universității, relații internaționale și dezvoltare europeană. 
Toți concurenții s-au bucurat de aprecierile cadrelor didactice 
organizatoare din cadrul facultăților USV implicate în această etapă a 
concursului și a conducerii universității, iar elevii clasați pe locurile I, II 
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și III au beneficiat de premii interesante: certificate de agrementare prin 
care sunt scutiți de plata taxelor de înscriere şi înmatriculare pentru 
concursul de admitere la programele de studii ale USV, în anul academic 
2024-2025, dreptul de a fi înmatriculați pe un loc fără taxă, precum și de 
a beneficia de o bursă specială în anul I, pentru câștigătorii locului I, și 
dreptul de a fi înmatriculați pe un loc fără taxă, pentru câștigătorii 
premiului II, la fiecare disciplină. […] 

C.P. Rezultate deosebite 
pentru studenții 
Facultății de 
Economie, 
Administrație și 
Afaceri din cadrul 
USV  la Conferința 
ECOSTUDENT – 
Ediția a XVII-a 

obiectivdesuceava.ro 
24.04.24 

- În data de 22 aprilie 2024 s-a desfășurat cea de-a XVII-a ediție a 
Conferinței ECOSTUDENT, organizată la Facultatea de Ştiințe 
Economice, Universitatea „Constantin Brâncuși” din Târgu Jiu. 
Evenimentul a reunit studenți și cadre didactice de la mai multe 
universități din țară: Academia de Ştiințe Economice București, 
Universitatea de Vest din Timișoara, Universitatea „Lucian Blaga” din 
Sibiu, Universitatea Babeș-Bolyai din Cluj-Napoca, Universitatea Petrol-
Gaze Ploiești, interesați de cercetare în domeniul științelor economice. 
La acest eveniment au participat cu lucrări ce abordează teme de 
actualitate studenți ai Facultății de Economie, Administrație și Afaceri 
din cadrul Universității ”Ştefan cel Mare” din Suceava, respectiv Aramă 
Daniela, Calancea Marina (de la programul de studii de licență Economia 
Comerțului, Turismului și Serviciilor), Anghel Claudiu Constantin, 
Gorceag Ana (de la programul de studii de licență Management), Lipadat 
Andrei, Scîntea Lavinia-Georgiana (de la programul de studii de licență 
Afaceri Internaționale), Gojan Mihail (de la programul de studii de 
licență Economie Generală și Comunicare Economică). 
Lucrările au fost coordonate de cadre didactice din Departamentul de 
Management, Administrarea Afacerilor și Turism (lect. univ. dr. Daniela 
Mihaela Neamțu și lect. univ. dr. Ruxandra Bejinaru). 
Munca și implicarea studenților și cadrelor didactice au fost recunoscute 
și recompensate cu premiul I (Aramă Daniela) și mențiune (Calancea 
Marina) pentru lucrări coordonate de lector univ. dr. Daniela Mihaela 
Neamțu. 
„Suntem mândri de aceste rezultate și ne dorim să asistăm la continua 
evoluție și la succese tot mai notabile ale studenților noștri!”, au transmis 
reprezentanții Facultății de Economie, Administrație și Afaceri din 
cadrul USV. 
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Oana Nuțu Delgaz Grid a 
amenajat împreună 
cu USV 60 de 
hectare de coridoare 

obiectivdesuceava.ro 
24.04.24 

- Gestionarea ecologică a traseelor liniilor electrice presupune ca numai 
vegetația care reprezintă o amenințare directă pentru liniile electrice să 
fie eliminată. Copacii, tufișurile și arbuștii cu creștere lentă sunt păstrați 
cât mai mult posibil. Crengile tăiate sunt lăsate pe pământ, creând 
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ecologice pe traseul 
a circa 20 de km de 
linie de înaltă 
tensiune 

e-nergia.ro 
23.04.24 

oportunități importante pentru cuibăritul păsărilor. Acest lucru 
contribuie la creșterea biodiversității florei și a faunei sub linii. 
După etapa de mapare și planificare a biotopurilor întâlnite pe traseele 
coridoarelor liniilor aeriene de înaltă tensiune de 110 kV din zona 
Moldovei, compania de distribuție Delgaz Grid a făcut primii pași în 
amenajarea efectivă a acestora. Alături de partenerii de la Universitatea 
„Ştefan cel Mare” Suceava, anul trecut a fost implementat conceptul 
„Ecological Corridor Management (ECM)” pe o suprafață de 60 de 
hectare, aferente a aproximativ 20 de km de traseu de linie. De asemenea, 
200 de hectare au fost mapate și sunt pregătite pentru implementarea 
proiectului, având ca obiectiv creșterea biodiversității florei și faunei sub 
liniile aeriene de înaltă tensiune. 
Pentru anul în curs compania și-a propus amenajarea a circa 185 hectare 
de coridoare ecologice, din care pe aproximativ 100 de hectare lucrările 
sunt în plină desfășurare. Tot pentru 2024, este vizată maparea a încă 
150 hectare de coridoare. 
Compania Delgaz Grid, parte a grupului E.ON în România, și-a propus 
ca până în 2030 să ajungă la circa 1.200 de hectare de coridoare verzi de-
a lungul a 370 de km de rețele electrice aeriene de înaltă tensiune ce 
traversează terenuri forestiere în cele șase județe din Moldova în care 
Delgaz Grid activează pe zona de electricitate (Bacău, Botoșani, Iași, 
Neamț, Suceava și Vaslui). 
Modelul tradițional de asigurare a funcționării în siguranță a liniilor 
electrice în zonele împădurite este de asigurare a unor culoare de trecere 
prin eliminarea totală a vegetației de sub acestea și din zona limitrofă. 
Gestionarea ecologică a traseelor liniilor electrice presupune ca numai 
vegetația care reprezintă o amenințare directă pentru liniile electrice să 
fie eliminată. Copacii, tufișurile și arbuștii cu creștere lentă sunt păstrați 
cât mai mult posibil. Crengile tăiate sunt lăsate pe pământ, creând 
oportunități importante pentru cuibăritul păsărilor. Acest lucru 
contribuie la creșterea biodiversității florei și a faunei sub linii. 
Compania colaborează în cadrul proiectului cu administratorii fondului 
forestier, universități, ONG-uri din România, dar și cu Institutul 
European pentru Managementul Coridoarelor Ecologice din Germania. 
Ecosistemele sănătoase și stabile sunt un element important pentru 
reducerea încălzirii globale, deoarece stochează CO2. 
Grupul E.ON a fost prima companie energetică din lume care și-a 
declarat sprijinul pentru Programul Națiunilor Unite pentru Mediu în 
refacerea ecosistemelor pentru protecția climei și biodiversitate. 
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Fiind cel mai mare operator de rețele de distribuție a energiei electrice 
din Europa, E.ON va crea, de la Marea Neagră până în Suedia, biotopuri 
importante sub cei 13.000 de kilometri de linii de înaltă tensiune din 
zonele forestiere. Aceasta corespunde unei suprafețe de aproximativ 
70.000 de hectare sau aproape 100.000 de terenuri de fotbal. Prin 
gestionarea coridoarelor ecologice, nu numai că garantăm securitatea 
alimentării pentru clienții noștri, ci aducem și o contribuție importantă 
la protejarea ecosistemelor în întreaga Europă. 

Adelina 
Talpalariu 

Peste 300 de elevi și 
profesori din toată 
țara vin la Suceava, 
la Olimpiada de 
Limba și Literatura 
Română, liceu 

monitorulsv.ro 
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- În perioada 24-28 aprilie, Suceava găzduiește Olimpiada Națională de 
Limba și Literatura Română, clasele IX-XII, organizată de Inspectoratul 
Școlar Județean Suceava. Vor participa 276 de elevi, însoțiți de 44 de 
profesori din toate județele țării. 
Festivitatea de deschidere va avea loc miercuri, 24 aprilie, în Aula Magna 
din cadrul Universității „Ștefan cel Mare” Suceava, începând cu ora 
17:30. 
Proba scrisă va fi susținută joi, 25 aprilie, la Colegiul Economic „Dimitrie 
Cantemir” Suceava, iar vineri, la același centru de examen, se va 
desfășura proba orală. 
Echipajul sucevean este compus din următorii elevi: Alessia Maria Tiron 
(Colegiul „Alexandru cel Bun” Gura Humorului), Daria Alexia Găitan 
(Colegiul Național „Ștefan cel Mare” Suceava), Georgiana Solovăstru 
(Colegiul Național „Eudoxiu Hurmuzachi” Rădăuți), Teodora Avram 
(Colegiul Național Militar „Ștefan cel Mare” Câmpulung Moldovenesc), 
Cosmin Dumitru Vișovan (Colegiul Național Militar „Ștefan cel Mare”), 
Andreea Eliza Bogdan (Colegiul Național „Petru Rareș” Suceava), Maria 
Monica Ursu (Colegiul Național „Nicu Gane” Fălticeni), Alexia Plăcintă 
(Colegiul Național „Petru Rareș” Suceava), însoțiți de prof. Mihaela 
Pintilei. Rezultatele frumoase din etapa precedentă a olimpiadei se 
datorează atât efortului, talentului acestor copii, cât și profesorilor 
coordonatori: Adriana Alina Apetri, Iulia Murariu, Beatrice Halip, 
Mihaela Pintilei, Gheorghe Cîrstian, Viorica Bența. 
Elevii vor avea parte și de activități recreative, precum cea organizată în 
colaborare cu Casa de Poezie Light of ink. Poezie vie, unde va fi invitat 
prorectorul prof. univ. dr. Mircea A. Diaconu, de la Universitatea „Ștefan 
cel Mare” Suceava. În plus, se vor delecta vizitând Cetatea de Scaun a 
Sucevei, Muzeul Satului Bucovinean și Mănăstirea Voroneț. 
Cei mai buni dintre participanți vor fi răsplătiți cu premii în cadrul 
Festivității de premiere, programată pentru 27 aprilie, la Universitatea 
„Ștefan cel Mare” Suceava, începând cu ora 16:30. 
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Întregul eveniment este coordonat de inspectorul școlar general, prof. 
Grigore Bocanci, și de inspector școlar pentru limba și literatura română, 
prof. Mihaela Acatrinei. 

- Firme românești și 
străine, invitate de 
Camera de Comerț și 
Industrie Româno-
Germană în județul 
Suceava 

radiotop.ro 
23.04.24 

- Camera de Comerț și Industrie Româno-Germană, AHK, organizează în 
perioada 22-24 mai o delegație de companii internaționale și românești 
interesate să descopere „potențialul investițional, potențialul de relocare 
a producției și potențialul de afaceri” al județului Suceava. Conform 
AHK, „obiectivele propuse spre vizitare în cadrul acestei delegații sînt: 
Parcul Industrial din Suceava, Parcul Științific și Tehnologic, Centrul de 
Inovare și Training  din Siret, Universitatea Ștefan cel Mare din Suceava, 
alte firme din regiune. 
Totodată, membrii delegației vor participa la  un eveniment ce are ca scop 
intermedierea unui dialog solid între potențialii investitori, 
administrația locală, universitatea și școlile tehnice din zonă. 
Evenimentul este organizat de AHK România în parteneriat cu Primăria 
Orașului Siret și cu susținerea Consiliului Județean Suceava. Cu acest 
prilej vor avea loc runde de discuții pe teme precum «Explorarea 
oportunităților de investiție în regiunea Bucovina» și «Învățăm]ntul 
profesional, tehnic și dual în județul Suceava și în orașul Siret»”. 
AHK România este reprezentanța oficială a economiei germane. 
Înființată în 2002, AHK numără peste 630 de firme-membre și oferă 
companiilor o platformă importantă pentru networking, schimb de 
informații și experiențe. 

ziareonline24.ro 
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- Săptămâna 
Națională a 
Bibliotecilor, la 
Memorialul Ipotești 

stiri.botosani.ro 
24.04.24 

- Cu acest prilej, din anul 2021, s-a derulat proiectul Biblioteci în dialog, 
ocazie cu care biblioteci specializate sau generaliste au participat prin 
conferențieri și prezentări ale specificului patrimoniului fiecărei 
biblioteci. Amintim, dintre participanți, Biblioteca Judeţeană Mihai 
Eminescu Botoşani, Biblioteca Universităţii Ştefan cel Mare din Suceava, 
Biblioteca Centrală Universitară Mihai Eminescu Iaşi, Biblioteca 
Judeţeană G.T. Kirileanu Neamţ, Biblioteca Universității Iu. Fedkovich 
din Cernăuți, Biblioteca Județeană George Coșbuc Bistrița Năsăud. 
La activitățile din anul acesta, care se vor derula pe 25 aprilie, începând 
cu ora 11:00, în Sala de expoziții temporare Horia Bernea, Biblioteca 
Centrală Universitară „Mihai Eminescu” Iaşi revine, în cadrul proiectului 
Biblioteci în dialog, cu conferențierea Bibliotecile ca liant comunitar: 
bilanț, protagoniști, susținută de Carmen Voroneanu ‒ Serviciul de 
Comunicarea Colecțiilor. 
O premieră este participarea Bibliotecii Naționale a Republicii Moldova 
cu o suită de trei conferențieri, care urmăresc să facă cunoscut publicului 
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participant patrimoniul și inițiativele specifice instituției naționale din 
Chișinău, după cum urmează: Biblioteca Națională a Republicii Moldova 
– instituție identitară a țării ‒ Elena Pintilei, director general; Colecțiile 
de patrimoniu ale Bibliotecii Naționale a Republicii Moldova ‒ Veronica 
Cosovan, șef secție Carte Veche și Rară; Dezvoltarea programelor 
naționale de promovare a cărții și lecturii ‒ Victoria Vasilica, șef secție 
Studii și Cercetări. 
Biblioteca Națională de Poezie Mihai Eminescu Ipotești propune 
participanților o expoziție de carte Eminescu în ediții de patrimoniu și o 
prezentare a Fondului Documentar Ipotești ‒ unicate. Activitățile sunt 
organizate în parteneriat cu Biblioteca Județeană „Mihai Eminescu” 
Botoșani, Inspectoratul Școlar Județean Botoșani și Colegiul Economic 
Octav Onicescu Botoșani (responsabili-coordonatori: prof. Anca Ifrim și 
bibliotecar Niculina Petrea). 

Sorin Avram Primar pentru o zi jupanu.ro 
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- În cîteva localități sucevene campania electorală se desfășoară în forță, 
chiar dacă abia au început să fie depuse candidaturile la birourile 
electorale și, oficial, campania nu a început. Cel mai adesea, campania 
înseamnă atacarea primarului în funcție prin presă, pe rețelele de 
socializare ori „pe la porți, pe la ferești”. Unii dintre candidați văd abia 
acum bubele din capul primarilor, pentru că au avut alte treburi, dar alții 
le contabilizează de multă vreme în calitate de cetățeni. Din spatele 
tastaturii ori de pe marginea drumului plin de gropi, altfel se văd 
lucrurile decît din biroul de primar. În plus, contestatarii au și rezolvări, 
numai că, ghinion, nu au ocazia să o demonstreze. 
În urmă cu cîțiva ani, parcă un suporter al echipei AS Roma l-a ironizat 
pe un jucător, spunînd că și el ar fi înscris din acea poziție. Era vorba 
despre un gol marcat din interiorul careului de 16 metri, lateral dreapta. 
În fața celui care a marcat era un fundaș, dar într-o poziție laterală, iar 
portarul nu avea un plasament foarte bun, deci, teoretic, poziția era una 
avantajoasă. Conducerea clubului l-a invitat pe respectivul suporter la 
stadion și a recreat faza respectivă, cu el pe post de marcator. Miștocarul 
din spatele tastaturii a lovit mingea de vreo cinci ori, dar niciodată nu a 
reușit să o bage în poartă, bașca faptul că unele execuții au fost de-a 
dreptul penibile. Suporterul a fost trimis acasă, iar clubul a postat 
înregistrarea pe rețelele de socializare pentru a-l face pe respectivul de 
rîs, dar și pentru a-i descuraja pe alți „meseriași” să o facă pe-a deștepții. 
Anul acesta, Universitatea „Ștefan cel Mare” a ajuns la cea de-a XIII-a 
ediție a concursului pentru elevii de clasa a XI-a și a XII-a „Student 
pentru o zi”. Într-un anunț al universității sucevene se arată: „Pe 



parcursul unei zile veți avea șansa unică de a trăi experiența de student 
la USV. Veți intra în sălile de curs, veți vizita laboratoare moderne cu 
echipamente performante, baza sportivă, veți lua masa la restaurantul 
USV, veți discuta cu viitorii voștri profesori și cu actualii studenți, veți 
avea ocazia să vizionați un spectacol de teatru pus în scenă de studenții 
trupei Fabulinus USV, un concert de muzică folk și veți primi muuulte 
premii!”. 
De curînd am aflat de existența programului „Educatoare pentru o zi”, 
care este derulat de Grădinița cu Program Normal „Obcini” deocamdată 
doar la o grupă mijlocie. Directoarea Maria Todereanu spune că 
programul a fost o reușită și de aceea anul viitor va fi implementat la toate 
grupele mijlocii și mari. 13 mame s-au implicat, iar pentru anul viitor 
doamna Todereanu se gîndește să-i implice și pe tați. Mamele au fost 
învățate ce au de făcut, după care au jucat rolul educatoarelor. Conform 
doamnei Todereanu: „Părinții au fost foarte încîntați, pentru că fiecare 
părinte a avut posibilitatea să-și vadă propriul copil, să vadă cu adevărat 
care sînt activitățile într-o grădiniță, pentru că, din păcate, există 
percepția că la grădiniță copiii doar se joacă. Și pentru noi a venit cu un 
plus, pentru că părinții au mers în comunitate și au explicat mai departe 
ce se face cu adevărat la grădiniță”. […] 

 


